
 

 

 
 

 

21-02-2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg spørgsmål følgende til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om at ændre på ejer-strukturerne, eller ændring af 

privatstrukturen over til offentlige, herunder kommuner, eller noget andet ændring, 

ved de selvejende døgninstitutioner i Grønland? 

 

2. Hvorfor mener Naalakkersuisut at der ved Selvstyrets bekendtgørelse nr. 1 af 25. 

januar 2019 om oprettelse og drift af døgninstitutioner - i modsætning til ordlyden til 

hovedlovens, Inatsisartutlov nr. 20 af 26. juni 2017, §60 klagemulighed til Den Sociale 

Ankenævn - eksplicit siges i bekendtgørelsens §61, at der ikke skal være mulighed for 

at klage til en anden myndighed? 

Citat: ”§61. Socialstyrelsens afgørelse om godkendelse af en døgninstitution for børn 

kan ikke påklages til anden administrativ myndighed” 

 

3. Mener Naalakkersuisut ikke at muligheden til at kunne have en anden myndighed til 

at se vurderingen af de selvejende døgninstitutioner er nødvendige, siden der i flere 

steder i den fornævnte bekendtgørelse er nævnt, at der er samlet vurderinger, og at 

man kan fravige krav, som eksempelvis i §33 hvor der siges at der kan godkendes ”… 

efter en samlet vurdering”, og §34 stk. 2 omkring pædagogiske metoder ”selv om de 

afviger”, og deslige? 

Naalakkersuisut bedes besvare Naalakkersuisuts politisk holdning deraf, da 

Naalakkersuisut er ansvarlige for dannelse af bekendtgørelsen. 

 

4. Har Naalakkersuisut, ved bekendtgørelsen udformning, foretaget hørelse af de 

selvejende døgninstitutioner, og har man ved hørelse af bekendtgørelsen 

implementeret forslag fra repræsentanter for de selvejende døgninstitutioner? 



 

 

 
 

Naalakkersuisut bedes specificere punkterne for hvad der er medtaget fra disse. 

 

5. Har Naalakkersuisut planer om at føre dialog til at sikre fremtiden til de selvejende 

døgninstitutioners eksistens, og hvornår og hvorledes vil dialogen følges, da 

foreningerne føler at de er blevet overhørt? 

Her efterlyses politiske planer for Naalakkersuisut, hvorfor holdningen efterlyses 

deraf. 

 

(Medlem af Inatsisartut, Hans Enoksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Jeg vil gerne vide hvad Naalakkersuisut har af planer for deres mål, og hvilken holdning de har til 

emnet, da man hos de selvejende døgninstitutioner føles utryghed ved den nye bekendtgørelse nr. 1 

af 25. januar 2019 om oprettelse og drift af døninstitutioner. 

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret inden ti (10) arbejdsdage 


